
ALBERT B. COREY PRIZE

The Albert B. Corey Prize, sponsored jointly by the American Historical Association and the Canadian Historical Association, is awarded biennially for the best book published during a two-year period that deals with the history of Canadian-American relations or the history of both countries. The Corey Prize Committee of the two associations takes pleasure in making this year's award to L'image des Etats-Unis dans la littérature québécoise (1775-1930), written by Guildo Rousseau, a professor at l'Université du Québec à Trois-Rivières, and published by Editions Naaman in 1981. By assembling and comparing Quebec perceptions of the United States from an enormous range of literary sources covering a period of 150 years, the author clearly and persuasively delineates a dominant and recurring tension. For some Francophones, the young American Republic epitomized a national sentiment worthy of emulation. But for others the United States, particularly after 1850, exhibited a distasteful materialism. Through the kaleidoscopic mirror America painstakingly constructed by the author, both Canadians and Americans will gain new insight into their respective societies, and we welcome this book as a substantial and significant contribution to Canadian-American history.

The 1982 Corey Prize Committee:

AHA: Robert H. Babcock, University of Maine and Michael B. Katz, University of Pennsylvania

CHA: R. Craig Brown, University of Toronto and Norman Hillmer, Department of National Defence

SIR JOHN A. MACDONALD PRIZE AWARD

Manufacturers Life Assurance Company has solely supported the Sir John A. Macdonald Prize cash award and medal since the inception of the prize in 1977. In late summer Manulife informed the CHA that it was not prepared to continue its sponsorship of the prize, however, after some negotiation it has decided to offer a more limited sponsorship for a further two years. The CHA Executive in January 1983, acting on a resolution from the full CHA Council, agreed to assist in financing the prize for the 1982 award to be given in June 1983. The total cash award for the prize will be \$2000 with \$1500 coming from the CHA and \$500 (and the medal) coming from Manulife.

CANADIAN LABOUR AND WORKING-CLASS HISTORY PROGRAM

The Department of History of Memorial University of Newfoundland in cooperation with the Canadian Studies Programme wishes to announce that the

LE PRIX ALBERT B. COREY

Le prix biennal "Albert B. Corey", parrainé par l'American Historical Association et la Société historique du Canada, est décerné au meilleur ouvrage publié sur les relations canado-américaines ou sur l'histoire des deux pays au cours d'une période de deux ans. Le Comité du prix Corey '82 a le plaisir d'annoncer que Monsieur Guildo Rousseau, professeur à l'Université du Québec aux Trois-Rivières, s'est mérité le prix pour son oeuvre: L'image des Etats-Unis dans la littérature québécoise (1775-1930), publié aux Editions Naaman, en 1981.

Réunissant et comparant les perceptions québécoises des Etats-Unis, à partir d'une source littéraire considérable couvrant une période de 150 ans, l'auteur trace, d'une manière claire et persuasive, un tableau des dominantes. Pour certains francophones, la jeune République américaine est née d'un sentiment national digne d'émulation. Mais, pour d'autres, les Etats-Unis, particulièrement après 1850, représentent un matérialisme déplaisant. Grâce à l'image kaléidoscopique des Etats-Unis, laborieusement élaborée par l'auteur, les Canadiens et les Américains comprendront mieux leurs sociétés respectives. Ils accueilleront cet ouvrage comme une contribution considérable et importante à l'histoire canado-américaine.

Le Comité du prix Corey '82:

AHA: Robert H. Babcock, Université du Maine et Michael B. Katz, Université de Pennsylvanie

SHC: R. Craig Brown, Université de Toronto et Norman Hillmer, Département de la Défense nationale

LE PRIX JOHN A. MACDONALD

La Compagnie d'assurance Manuvie qui, depuis 1977, parrainait le prix John A. Macdonald, composé d'une bourse et d'une médaille de bronze à l'effigie du Premier Ministre Macdonald, a informé la Société historique du Canada, l'été dernier, qu'elle délaisserait ce prix. Après des pourparlers, Manuvie a décidé de maintenir son appui durant deux autres années, mais en fournissant une moindre somme d'argent qu'auparavant. De son côté, votre Exécutif, réuni à cet effet en janvier 1983, suivant le voeu du Conseil de la SHC, a décidé d'ajouter au nouveau montant offert par Manuvie. Ainsi, le prix, qui sera décerné en juin 1983, comprendra 2000\$ dont 1500\$ viendront de la Société historique du Canada, et 500\$ (plus la médaille habituelle) de la Compagnie d'assurance Manuvie.

PROGRAMME SUR L'HISTOIRE DU SYNDICALISME CANADIEN ET DE LA CLASSE OUVRIERE

Le Département d'histoire et le Programme d'Etudes canadiennes, de la "Memorial University" de Terre-Neuve, désirent annoncer que le Secrétariat d'Etat